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LIDÉ 
Inaugurace rektorky VŠFS 

Slavnostní inaugu-
race nové rektorky 
Vysoké školy fi-
nanční a správní 
(VŠFS) Bohuslavy 
Šenkýřové se usku-
tečnila 7. září  

v Panteonu Národního muzea. Bohuslava Šenký-
řová byla správní radou jmenována rektorkou ke 
dni 15. června 2006. Tato zásadní změna organi-
zační struktury, při které došlo ke sloučení pozi-
ce rektora a prezidenta, vyplynula z potřeb další-
ho rozvoje školy a naplňování stanovených vizí.       
Náměstek ředitele ČS 
Martin Škopek odchází  
Místopředseda představenstva a náměstek gene-
rálního ředitele České spořitelny odpovědný za 
retailové bankovnictví Martin Škopek v brzké 
době svou pozici opustí, napsal server Euro On-
Line. Škopek zůstane nadále zaměstnán ve sku-
pině Erste. Podle serveru přijal nabídku na ob-
dobnou pozici jako v ČS v jedné z nových akvi-
zic skupiny Erste na Ukrajině nebo v Rumunsku.  
Změny ve vedení eBanky 
Své působení v eBance končí Petr Řehák, který 
zde působil jako člen představenstva a výkonný 
ředitel oblasti obchod. Výkonným ředitelem této 
oblasti byl k 12. září jmenován Michal Kasal, 
který v eBance dosud řídil divizi řízení obchodu. 
P. Žaluda bude pokračovat 
v řízení Winterthur 
Společnost AXA potvrdila ve funkci Petra Žalu-
du, generálního ředitele Winterthur v ČR a na 
Slovensku. Petr Žaluda tak bude pokračovat v 
řízení Winterthur i po jeho převzetí společností 
AXA 1. ledna 2007. AXA dále uvedla, že bude 
nově vytvořena zóna východní Evropy, jejímž 

Česká ekonomika vzrostla za pololetí o 6,6 % 
HDP České republiky vzrostl za první pololetí o 6,6 %. Pokračovalo tak sbližování ekonomické 

úrovně země s průměrem celé EU. Vyplývá to z analýzy, kterou zveřejnil ČSÚ. Na ekonomickém růstu 
se podílela ve zvýšené míře větší spotřeba domácností. Na druhé straně oslabil vliv čistého vývozu  
a tvorby hrubého fixního kapitálu. K růstu HDP výrazně přispěl růst průmyslu o 11,9 %.  

Deficit rozpočtu až 127,6 mld. Kč  
Schodek státního rozpočtu na příští rok dosáhne 101 až 127,6 mld. Kč. Vyplývá to z výsledku 

auditu návrhu státního rozpočtu na příští rok. Deficit 88 mld. Kč navržený předchozí vládou je v rozporu 
s pravidly sestavování státního rozpočtu, uvedl ministr financí Vlastimil Tlustý. 

Růst maloobchodních tržeb v červenci zpomalil  
Meziroční růst maloobchodních tržeb zpomalil v červenci na 6,9 % z červnových 7,9 %. Tržby 

rostou nepřetržitě 32 měsíců, z toho letos nejméně o 6 %. K růstu přispěly hlavně prodejny s převahou 
potravin, obchody s elektronikou, elektrickými přístroji a železářským zbožím.  

Růst cen průmyslových výrobců zrychlil na 2,7 % 
Průmyslové ceny se v srpnu zvýšily meziročně o 2,7 %; to je nejvyšší nárůst od července 2005. 

Jedním z důvodů bylo zrychlení růstu cen základních kovů, hutních a kovodělných výrobků na 2,4 %.  

Tlustý má skupinu pro řešení rozpočtu  
Ministr financí Vlastimil Tlustý sestavuje skupinu, která by pomohla najít východisko z kritické 

situace veřejných rozpočtů. Na doporučení bývalého předsedy ČSSD Miloše Zemana nabídl ministr 
účast v týmu exministru financí vlády ČSSD Jiřímu Rusnokovi a předsedovi odborné komise ČSSD 
Jaroslavu Ungermannovi. Oba nabídku přijali. Dalšími členy budou ekonomové Pavel Kohout a Miro-
slav Zámečník a Ivan Foltýn z KDU-ČSL. Úkolem skupiny bude nabídnout řešení aktuální krize v návr-
hu rozpočtu a pomoci najít shodu v otázce zahájení neodkladných ekonomických reforem. 

(Pokračování na stránce 2) 
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KOMENTÁŘ 
Zvýší ČNB tento měsíc sazby? 

Zvyšující se inflační tlaky 
donutí Českou národní ban-
ku zvažovat "hluboce a 
důkladně" otázku zvýšení 
úrokových sazeb již na 
příštím zasedání rady na 
konci tohoto měsíce. Agen-
tuře Reuters to řekl vicegu-
vernér ČNB Miroslav Sin-

ger. Finanční trhy zatím počítaly s tím, že ČNB 
zvýší základní sazbu z nynějších 2,25 % někdy 
během příštích tří měsíců.  

"Myslím, že zde nastane debata, v po-
někud naléhavějším duchu než doposud, o tom, 
jaká bude přiměřená reakce na to, že naše 
(inflační) předpovědi se naplňují," řekl Singer a 
dodal: "Není pochyb, že debata o možném posu-
nu sazeb bude delší a důkladnější než minulý 
měsíc." V červenci ČNB předpověděla, že infla-
ce na konci příštího roku vystoupí na 4 %, tedy 
1 p. b. nad 3% střed stanoveného inflačního 
cílení. V srpnu meziroční inflace dosáhla 3,1 % 
a byla vyšší, než banka očekávala.  

Singer připomněl, že série posledních 
údajů rozvířila obavy z růstu inflačních tlaků. 
Vedle vyšší inflace je podstatné to, že růst eko-
nomiky zůstává na vysoké úrovni kolem 6 %  
a v ekonomice je znatelné zrychlení spotřeby 
domácností. Nebezpečím pro ekonomiku je 
podle centrálních bankéřů také vývoj veřejných 

financí s tendencí růstu deficitu. "Řekl bych, že 
pozornost k rizikům vzestupu inflace se určitě 
zvyšuje," řekl.  

Singerova vyjádření donutila investory 
zvýšit sázky na to, že ČNB zvedne úroky již na 
zasedání 27. září. "Je to další signál, že zvýšení 
o čtvrtinu procentního bodu by mohlo nastat v 
září," řekl analytik Bank Austria Martin Blum. 
"Neumím si představit lepší dobu k tomu, aby 
ČNB zvýšila sazby, než teď," doplnil obchodník 
Komerční banky Dalimil Vyškovský.  

Podle analytiků zvýšilo váhu Singero-
vých slov středeční vystoupení dalšího vicegu-
vernéra ČNB Luďka Niedermayera. Ten v tisku 
varoval před alarmujícím růstem sociálních 
výdajů a zhoršováním rozpočtového výhledu. 
Navíc Singer je podle analytiků spíše "holubi-
cí", to znamená, že není z těch, kdo jsou roz-
hodnuti bojovat proti inflaci za každou cenu.  

Singer za jeden z faktorů pro zvýšení 
sazeb označil i vysokou pravděpodobnost další-
ho zpřísnění měnové politiky v eurozóně. Ev-
ropská centrální banka dává najevo, že v říjnu 
zvýší základní sazbu zřejmě o čtvrt bodu na 
3,25 %. Tím by se zvýšil rozdíl mezi základní 
sazbou v zemích eura a v ČR na rekordní 1 p. b. 
"Toto rozevírání (rozdílu v úrocích) by bylo 
dalším faktorem, který by prostřednictvím směn-
ného kurzu mohl vytlačit inflační rizika vzhůru," 
řekl Singer.                                   ZDROJ: ČTK 

V zářijovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• platebních kartách a nákupech na internetu 
• vizi správy peněz i dat v bankách 
• perspektivách celosvětového bankovnictví 
• startu éry multikanálového bankovnictví 
• tom, kde končí IT a začíná byznys 
• inovaci jako růstové strategii 
Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji. 
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 
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Češi spoří hlavně pro případ nouze  
Češi spoří peníze hlavně pro případ nouze. Tento důvod uvedlo podle průzkumu investičního 

chování v populaci 37 % Čechů. K dalším důvodům spoření patří možnost si později něco dovolit (27 
%), zajištění rodiny (26 %), důchod (23 %) a děti (16 %). Průzkum provedla společnost GfK. Vůbec 
neinvestuje přes 30 % dotázaných. "Předpokládám, že tito lidé nemají peníze," řekl vedoucí týmu fi-
nančního výzkumu GfK Petr Gajdušek. Jen téměř desetina lidí je podle něj dobře informována o investi-
cích do podílových fondů, většina z nich je považuje za bezpečnější než akcie. Češi podle průzkumu věří 
české koruně, jen 1 % dotázaných spoří či investuje v eurech. O finančních záležitostech se lidé nejčastě-
ji radí ve své bance, respektive s osobním bankéřem či poradcem. Na 38 % z nich uvedlo, že banku 
kontaktují telefonicky, nebo osobně navštěvují pobočku. Více než čtvrtina respondentů důvěřuje radám 
rodinných příslušníků a 23 % se informuje u přátel. Na 18 % obyvatel vyhledává informace na internetu.  

Téměř dvě pětiny lidí netěší zavedení eura  
Téměř dvě pětiny lidí nejsou rády, že jim členství ČR v EU přinese společnou 
měnu euro. Kladný postoj k zavedení eura vyjadřuje 29 % lidí, opačně se k němu 
staví 38 % lidí. Téměř třetina (31 %) dotázaných nemá jasný názor. Vyplývá to z 
průzkumu agentury Median. Lidé odpovídali na otázku "Jsem rád/a, že členství 
ČR v EU nám přinese evropskou měnu" 8 % z nich odpovědělo určitě ano, 21 % 
spíše ano. Zásadních odpůrců eura je více, odpověď určitě ne poskytlo 15 % dotá-

zaných, dalších 23 % odpovědělo spíše ne. S tím, že negativní důsledky vstupu do EU převáží nad příno-
sy, souhlasí 35 % lidí. Naopak čtvrtina dotázaných nesouhlasí. Dalších 38 % lidí na výrok "Negativní 
důsledky vstupu ČR převáží nad prospěchem, který z toho bude" neodpovědělo ani ano, ani ne.  

ÚOOÚ pokutoval ministerstvo zahraničí a KB 
Ministerstvo zahraničí a Komerční banka patří mezi instituce, které ochránci soukromí pokuto-

vali za porušení zákona o ochraně osobních údajů. Ministerstvo i banka dostaly podle informací, které 
zveřejnil Úřad pro ochranu osobních údajů, pokutu 50 000 Kč. KB podle úřadu předala údaje o svém 
klientovi do bankovního registru v nepřesné podobě, čímž znemožnila jejich nezbytnou aktualizaci.  

ČR nezbývá na spolufinancování projektů z EU  
Nedostatek peněz na spolufinancování evropských projektů by mohl vést k tomu, že ČR bude do 

pokladny EU odvádět více než do tuzemské státní kasy přijde. Podle MfD jsou na vině zejména zvyšují-
cí se sociální výdaje státního rozpočtu, které omezují prostředky na ostatní položky, včetně peněz z EU.  

MF ČR publikovalo konzultační materiál k MiFID 
Ministerstvo financí v rámci prací na přebírání evropské legislativy finančního trhu připravilo 

první z řady konzultačních materiálů ke směrnici o trzích s finančními nástroji (tzv. MiFID) a příslušné 
prováděcí směrnici (viz příloha). Tyto evropské předpisy, které musí být do našeho právního řádu trans-
ponovány v průběhu roku 2007, přinášejí významné změny do podnikání v oblasti kapitálového trhu. 
Jedná se především o zpřísnění požadavků na provoz a organizaci podniku obchodníka s cennými papíry 
a na jednání ve vztahu k zákazníkům.  

Státní dluh letos vzrostl na 729 mld. Kč 
Celkový státní dluh vzrostl od počátku roku o 37,7 mld. Kč na 728,9 mld. Kč. Na každého obča-

na tak připadá asi 71 000 Kč. Údaje podle metodiky MMF zveřejnilo ministerstvo financí.   

(Pokračování ze stránky 1) 

Global Payments přebírá 
procesora ze Sarajeva  
Global Payments, vedoucí světový poskytovatel 
služeb v oblasti elektronického zpracování plateb 
oznámil, že dosáhl dohody o převzetí aktiv spo-
lečnosti Diginet. Diginet je nezávislý procesor ze 
Sarajeva v Bosně a Hercegovině, který zpracová-
vá transakce provedené na bankomatech i plateb-
ních terminálech. Akvizice podléhá obvyklým 
schvalováním regulačními orgány. Finalizace 
podmínek prodeje a dokončení transakce se 
předpokládá během čtvrtého čtvrtletí roku 2006. 
Diginet se začlenění do struktury Global Pay-
ments Europe a bude sloužit jako jeho ústředí 
pro balkánský region. 
“Jsme velmi potěšení akvizicí tohoto byznysu, 
jeho manažerského týmu i zaměstnanců,” říká 
Petr Sedláček, generální ředitel GPE. “Díky této 
akvizici budeme pokračovat v poskytování služeb 
vedoucím finančním institucím v Bosně a Herce-
govině a směřovat k další expanzi po celém Bal-
káně,” dodává Sedláček. Prezident a generální 
ředitel Diginetu, Mustafa Bektic, řekl: “Jako 
jediný nezávislý procesor v Bosně a Hercegovině 
získáváme partnerstvím s Global Payments Eu-
rope možnost nabízet našim klientům širší portfo-
lio služeb. Zároveň můžeme s využitím špičkové 
procesingové platformy GPE vytvářet i nové 
obchodní příležitosti. Procesingový trh v Balkán-
ském regionu rapidně roste a nás těší, že jsme 
nalezli partnera, který nám pomůže využít těchto 
růstových příležitostí.”  

TECHNOLOGIE 

generálním ředitelem bude Willem Wynaendts. 
Ten je nyní ředitelem AXA Assurances ve Švý-
carsku. Do této zóny bude také patřit společnost 
Winterthur v ČR a na Slovensku.  
Drosc v Raiffeisenbank 
Novým členem představenstva Raiffeisenbank se 
stal Mario Drosc. Ve vedení banky zodpovídá za 
obchodování s drobnými klienty a malými a 
středními firmami. Nového člena představenstva 
už schválila ČNB. Počet členů představenstva 
banky se zvyšuje z dosavadních pěti na šest. 
Mario Drosc (37) do Raiffeisenbank přichází ze 
slovenské VÚB, kde působil jako člen předsta-
venstva zodpovědný za retailové bankovnictví. 
Předtím pracoval mimo jiné v Komerční bance či 
konzultační společnosti McKinsey. 
Jirák v čele PF KB 
Od 1. října se novým předsedou představenstva a 
výkonným ředitelem Penzijního fondu Komerční 
banky (PF KB) stane Pavel Jirák, dosavadní 
místopředseda představenstva a ředitel obchodní-
ho úseku PF KB. P. Jirák (*1966) absolvoval 
VŠE a svou kariéru v Komerční bance zahájil  
v roce 1991 jako bankovní poradce, poté prošel  
řadou obchodních pozic. Před jmenováním čle-
nem představenstva PF KB působil na centrále 
KB jako vedoucí podpory řízení distribuční sítě. 

BANKY 
Ocenění MasterCard Banka roku zahajuje 5. ročník  

Společnost Fincentrum Media zahajuje již pátý ročník ocenění MasterCard Banka roku. Odbor-
ná porota a veřejnost budou hodnotit bankovní domy, pojišťovny a penzijní fondy a také jejich produkty. 
Letošní ročník ocenění bude vyhlášen v deseti kategoriích. Odborná porota hlasuje v osmi kategoriích. 
Široká veřejnost pak volí Nejdůvěryhodnější banku roku. Hlasování probíhá na webových stránkách 
www.bankaroku.cz. Hlasovat je možné také prostřednictvím zaslání SMS na telefonní číslo 736 305 305.  

ČSOB + PS: Cashback již brzy 
Klienti ČSOB a Poštovní spořitelny (PS) budou moci vybrat peníze u pokladen 297 hypermar-

ketů Hypernova a supermarketů Albert zdarma. Podmínkou pro výběr hotovosti bude platba kartou za 
nákup zboží v hodnotě nejméně 300 Kč. První obchody Hypernova a Albert tzv. cashback zkušebně 
spustí v říjnu, ostrý provoz ve všech prodejnách obchodního řetězce Ahold by měl být zahájen v listopa-
du. Dolní hranice pro vybíranou částku u pokladen obchodů Ahold není omezena, horní je stanovena na 
1500 Kč na jeden nákup. Částka musí být v celých stokorunách.  

(Pokračování na stránce 3) 
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ZE ZAHRANIČÍ 
EU chce omezit vliv 
centrálních bank  
EU chce omezit vliv centrálních bank a různých 
národních regulačních úřadů na přeshraniční 
bankovní fúze a akvizice. Vyplývá to z návrhu 
Evropské komise. EU se nelíbilo, že některé 
státy dosud mohly blokovat některé fúze a akvi-
zice s poukazem na to, že by mohlo být ohroženo 
"řádné a obezřetné řízení" cílové společnosti. 
Přesně takovou formulaci totiž zatím připouští 
evropská směrnice o bankách. A "řádné a obe-
zřetné řízení" se již dokonce stalo i předmětem 
několika sporů mezi EU a jednotlivými členský-
mi státy. Pokud návrh EK schválí Evropský 
parlament i všech 25 členských států, neměly by 
se spory opakovat. Nově centrální banky a regu-
látoři totiž budou muset vyslovit své námitky do 
30 dní, dosud na to měli tři měsíce. Případné 
stížnosti se navíc musejí opírat o důkazy, jež 
prokazují, že případný kupec byl zapleten do 
praní špinavých peněz či financování terorismu.  
MMF zvýšil odhad růstu 
české ekonomiky na 6 %  
Česká ekonomika letos vykáže 6% růst, což bude 
pouze nepatrné zpomalení proti loňskému růstu 
6,1 %. Předpovídá to Mezinárodní měnový fond, 
který v Singapuru zveřejnil svůj pravidelný Vý-
hled světové ekonomiky. V rámci střední Evropy 
rychleji poroste jen Slovensko, kde Fond odha-
duje růst na 6,5 %. MMF své hodnocení u obou 
zemí proti své jarní zprávě zlepšil.   
Úspěšný přechod na IFRS 
byl jen prvním krokem 
Více než osm tisíc společností ze zemí EU loni 
úspěšně přešlo na Mezinárodní standardy účetní-
ho výkaznictví (IFRS). Podle zprávy společnosti 
Ernst & Young však ještě zbývá udělat hodně 
práce, aby se zlepšila konzistentnost a srovnatel-
nost zveřejňovaných finančních údajů. Značný 
rozsah účetních závěrek dnes navíc jejich uživa-
telům ztěžuje vyhledávání  klíčových informací.  
ECB udělila status  
pozorovatele  
Rada guvernérů ECB rozhodla začátkem červen-
ce udělit status pozorovatele guvernérovi slovin-

Úřad povolil fúzi eBanky s Raiffeisenbank 
Stoprocentní podíl v eBance může převzít rakouská finanční skupina Raiffeisen International 

Bank Holding, která v ČR ovládá Raiffeisenbanku. Fúzi povolil Úřad pro ochranu hospodářské soutěže 
(ÚOHS). Spojení by nemělo narušit český bankovní trh, řekl mluvčí úřadu Kristián Chalupa. 

Kampaň Expres půjčky: 50 000 Kč za 899 Kč měsíčně 
GE Money Bank připravila na závěr roku speciální kampaň na Expres půjčky. Díky snížení 

úrokové sazby a prodloužení doby splatnosti až na 84 měsíců nabízí úvěry s ještě výhodnějšími garanto-
vanými splátkami. Nabídka je platná od 8. září a týká se půjček v hodnotě 50, 75 nebo 90 tis. Kč.  

Česká exportní banka má nový web 
K  Mezinárodnímu strojírenskému veletrhu v Brně spustila 15. září Česká exportní banka novou 

verzi svých internetových stránek, kde se na adrese www.ceb.cz snaží poskytnout českým i zahraničním 
partnerům maximum informací o nabídce svých produktů, ale také o svém potenciálu jejich podpory ve 
fázi tvorby kontraktů a o dalších možnostech spolupráce s Českou republikou.  

Karty American Express pro zaměstnance MZV 
Společnost American Express uzavřela s Ministerstvem zahraničních věcí ČR  rámcovou smlou-

vu, na jejímž základě budou moci zaměstnanci ministerstva požádat o vydání zlaté platební karty Ameri-
can Express. Od září tak mohou být zaměstnanci MZV ČR, kteří pravidelně cestují nebo působí na za-
stupitelských úřadech v zahraničí, vybaveni platební kartou, která jim umožní realizovat zejména bezho-
tovostní platby. Platební karta spadá do kategorie tzv. charge karty. U tohoto typu karty hradí držitel 
výdaje zpravidla jedenkrát měsíčně na základě přehledného výpisu realizovaných transakcí. 

Poštovní spořitelna šetří čas i kroky klientů 
Klienti Poštovní spořitelny se postupně učí vyřizovat své transakce elektronic-
kou cestou. Z poziční analýzy elektronického bankovnictví vyplývá, že typic-
ká seance v prostředí internetbankingu trvá 6,26 minuty. „Za tu dobu přejdete 
volnou chůzí Karlův most v Praze. Uděláte při tom zhruba 740 kroků. Cesta 
do banky často trvá i déle,“ komentuje Libor Svoboda, produktový manažer 
PS. Počet uživatelů MAX Internetbankingu PS vzrostl za první pololetí  
o 50 %. Počet uživatelů služby MAX Phone PS vzrostl za stejné období o 8 %  
a klientů s MAX Mobil PS přibylo o 20 %.    

Volksbank CZ v pololetí zdvojnásobila zisk  
Volksbank CZ hospodařila v prvním pololetí se ziskem 105 mil. Kč; to je meziročně více než 

dvojnásobek (pololetí 2005: zisk 46 mil. Kč). Bilanční suma vzrostla o 3,4 mld. Kč na 22,7 mld. Kč.  

Bankshopy Volksbank v Kauflandu 
Volksbank CZ v září podepsala smlouvu s obchodním řetězcem Kaufland a otevře bankshopy 

pod značkou VolksbankShop ve všech jeho zastoupeních v ČR. Půjde o prodejní místa banky se dvěma 
zaměstnanci, tzv. open space pracoviště o 35 m2, které bude součástí supermarketu. VolksbankShopy 
budou otevřeny 7 dní v týdnu, v pracovní dny a v sobotu od 8 do 19 hodin, v neděli od 8 do 13.30 hodin. 
Bankomaty a Infoterminály pro tisk výpisů z účtu budou k dispozici po celou otevírací dobu Kauflandu.  

Citibank s pojištěním proti zneužití karty 
Od září rozšířila Citibank pojištění kreditních karet o tzv. pojištění proti zneužití kreditní karty, 

které chrání klienty proti následkům neoprávněných transakcí v případě ztráty nebo odcizení Citibank 

(Pokračování ze stránky 2) 

(Pokračování na stránce 4) 

Honza už může pracovat bez starostí 

Na cestách 
Dnes jsem objížděl asi deset klientů. Díky vzdá-

lenému přístupu do kanceláře a rychlému připoje-
ní Internet 4G od T-Mobile se mohu se svým 
notebookem připojit do našeho intranetu a praco-
vat stejně komfortně, jako bych byl přímo ve fir-
mě. Každou zakázku totiž zadávám do systému 
on-line. Večer, když přijedu do firmy, je vše ostat-
ní vyřízeno. 

Občas musím něco řešit s Pavlem, mým šéfem, ale 
protože využíváme Privátní síť, platíme za volání ve 

firmě jen 1,50 Kč/min., takže to není žádný problém.  
Neobvyklý klient 

Už jsem chtěl jet domů, když mi zapípal telefon a 
v kalendáři se mi objevila nová schůzka. Ve firmě 
používáme BlackBerry, které mi umožňuje mít 
neustále synchronizovaný kalendá ř, úkoly i e-mail 
v mobilu s poštovním serverem ve firmě. Na sed-
mou večer mi sjednali schůzku u nějakého klienta.  

Přesně v sedm jsem dorazil na místo. Dům mě 
svou velikostí překvapil. Patřil jednomu bohatému 
a známému klientovi. Chtěl uzavřít životní pojistku 

a hypotéku na dům pro svého syna. Když jsme se 
dostali k sepisování smlouvy, zjistil jsem, že jsem 
si zapomněl nabít notebook. Úplně ve mně zatrnu-
lo. Rychle jsem si skočil do auta pro PDA. 

Systém, který používáme pro různé výpočty a 
evidence, totiž vedle p řístupu přes intranet nabízí i 
řešení pro mobilní sběr dat. Přes T-Mobile EDGE 
jsem se tam připojil a vše zajistil i bez notebooku. 
Obě smlouvy jsem vyřídil ke spokojenosti zákazní-

Honza pracuje jako finanční poradce ve společnosti Peníze na bydlení bez starostí. Při práci je 
často na cestách. Díky tomu, že jeho firma používá profesionální a partnerská řešení T-Mobile, 
mu ani práce v terénu nečiní potíže. 

Co udělat pro to, aby vaši zaměstnanci pracovali stejně bezstarostně? Čtěte příští číslo časopisu a newsletteru 
Bankovnictví a navštivte http://t-mobile.cz/nejlepsivolba, kde bude v příštích měsících probíhat soutěž o partnerská 
řešení! Nebo volejte 603 603 603 (4603 ze sítě T-Mobile) či pište na info@t-mobile.cz.  

Jaká řešení Honza využívá: 

»» BlackBerry 
»» Privátní síť 
»» Internet na cestách 
»» Mobilní sběr dat 
»» Vzdálený přístup do kanceláře 

I N Z E R C E 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.ceb.cz
http://t-mobile.cz/nejlepsivolba
mailto:info@t-mobile.cz
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ské centrální banky v Radě guvernérů. Souvisí to 
s přijetím Slovinska do EMU k 1. lednu 2007.  
NBS zveřejnila Analýzu 
konvergence ekonomiky 
Odbor výzkumu NBS vypracoval a zveřejnil v 
červenci „Analýzu konvergence slovenské eko-
nomiky“. Analýza konstatuje, že při zodpovědné 
politice a absenci negativních šoků by Slovensko 
mělo být schopné plnit v roce 2007 maastricht-
ská konvergenční kritéria a zavést euro v pláno-
vaném termínu k 1. lednu 2009. V rámci analýzy 
je poprvé také hodnocena regionální soudržnost.  
MMF zvýšil odhad růstu 
globální ekonomiky  
Světová ekonomika letos zrychlí tempo růstu na 
5,1 % z loňských 4,9 %. Ve své pravidelné polo-
letní zprávě to předpověděl MMF. Zlepšil tak 
výhled proti své jarní předpovědi. Nynější čtyřle-
tá expanze globální ekonomiky je nejsilnější od 
začátku 70. let 20. století, zvýšila se však rizika. 
Příští rok už ale bude podle Fondu méně příznivý 
a dynamika růstu klesne na 4,9 %. I tak je to 
příznivější odhad než Fond prezentoval na jaře 
(4,7 %). Hlavní ekonom MMF Raghurám Ra-
džan však varoval, že pokud se prognóza na 
letošek nenaplní, existuje šance jedna ku šesti, že 
růst globální ekonomiky příští rok klesne pod 
3,75 %. Značným rizikem je podle MMF inflace.  
Změny ve vedení Fed 
Mark W. Olsen rezignoval na členství v Radě 
guvernérů, jejímž členem byl od 7. prosince 
2001. Důvodem byl odchod do funkce předsedy 
neziskové organizace Public Company Accoun-
ting Oversight Board. Naopak Frederic S. Mis-
hkin, známý ekonom a dlouholetý pracovník 
Fed, složil přísahu nového člena Rady guverné-
rů. Vystřídá Rogera W. Fergusona. Funkční ob-
dobí Frederica Mishkina skončí 31. ledna 2014.  
Nasdaq údajně  
jedná o převzetí OMX  
Americký akciový trh Nasdaq vede předběžná 
jednání o možném převzetí skandinávské bur-
zovní skupiny OMX. Nasdaq však před případ-
nou dohodou s OMX chce nejprve vyřešit situaci 
kolem londýnské burzy LSE, o níž se rovněž 
uchází. Nasdaq získal v LSE přes 25 % akcií. V 
březnu londýnská burza jeho návrh na převzetí 
za 4,2 mld. USD odmítla.  
Juncker bude opět  
šéfem Euroskupiny 
Lucemburský premiér a ministr financí Jean-
Claude Juncker dostal i na další dva roky funkci 
předsedy tzv. Euroskupiny ministrů financí euro-
zóny. Ve svém veřejně vedeném boji o získání 
většího vlivu na ECB však Juncker prozatím 
neuspěl. Také o titul "pan Euro" se bude muset 
nadále dělit s šéfem ECB Trichetem.  
Deutsche Bank zaplatí  
za špatné doporučení  
Američtí arbitři nařídili makléřské součásti fi-
nančního ústavu Deutsche Bank zaplatit 5,8 mil. 
USD třem bratrům z Floridy. Má to být pokuta 
za to, že jim banka dala nevhodné investiční 
doporučení a tím je připravila o peníze.  
Vražda bankéře v Rusku  
V Rusku byl zastřelen muž, který se snažil očistit 
ruský bankovní systém. Andrej Kozlov, první 
místopředseda centrální banky, stál v posledních 
letech v čele bankovního dohledu centrální ban-
ky a jeho lidé začali odebírat licence podivným 

kreditní karty, včetně náhrady osobních dokladů a klíčů odcizených spolu s kartou. Měsíční poplatek za 
toto pojištění činí 79 Kč. Pojištění je nabízeno ve spolupráci s POJIŠŤOVNOU CARDIF PRO VITA.  

Česká spořitelna otevře pobočku na VŠE 
Česká spořitelna a Vysoká škola ekonomická v Praze uzavřely rámcovou smlouvu o dlouhodobé 

spolupráci. Smluvní strany se dohodly na co nejširší spolupráci ve všech oblastech společného zájmu. V 
rámci této spolupráce se mimo jiné připravuje i otevření nové pobočky ČS přímo v prostorách VŠE do 
konce roku 2006. ČS je generálním partnerem VŠE již od roku 2002, novou dohodou spolupráce posílí.  

Diners Club umožní online sledování transakcí 
Od 4. září mohou všichni držitelé karet Diners Club využívat zdarma službu E-account, která 

jim umožní online sledování transakcí realizovaných prostřednictvím jejich karty a přístup k elektronic-
kým výpisům. Systém prošel tříměsíčním testováním. Po jednoduché registraci získá klient přístup do 
systému, kde může sledovat všechny realizované transakce okamžitě po jejich elektronickém zpracová-
ní. Kromě přehledu realizovaných transakcí systém navíc umožňuje vyhledávání podle místa uskutečně-
ní transakce, data nebo měny a export výsledků tohoto hledání do Excelu nebo přímo jejich tisk.  

Anketa „Jak lidé vnímají svoji banku“ 
Volksbank CZ vyhodnotila koncem srpna bankovní anketu, která měla zjistit, jak lidé 
vnímají svoji banku. Klienti Volksbank jsou se svojí bankou spokojenější než běžná 
bankovní populace. Anketa proběhla v červnu až červenci a pomocí adresného i nead-
resného poštovního mailingu bylo osloveno 700 000 domácností v ČR. V dotazníku 
mohli respondenti vyjádřit svůj názor na banku, míru spokojenosti s jejími službami  
a říci, co od ní očekávají. Dotazníky vyplnili muži z 56,8 %, ženy ze 43,2 %. Klientů 
Volksbank bylo 31,4 %, 68,6 % byli klienti jiných bank. Výsledky ukázaly, že téměř 
dvě třetiny klientů Volksbank jsou s jejími službami velice spokojeny, klienti konku-
renčních bank jsou velice spokojeni jen v případě 11,1 % respondentů. 

Výpočet splátky hypotéky pomocí SMS 
GE Money Bank zavedla novinku pro všechny zájemce o hypoteční úvěr. Stačí odeslat jednu 

SMS s uvedením částky, kterou byste chtěli na bydlení půjčit a obratem zjistíte výši měsíční splátky, 
úrokovou sazbu s fixací a délku splácení. Cena odeslané SMS zprávy se odvíjí od ceny operátora.  
Objem portfolia úvěrů pro zemědělce vyšší o 24 % 

GE Money Bank zaznamenala letos výrazný nárůst zájmu o zemědělské úvěry. Za prvních sedm 
měsíců roku vzrostlo portfolio úvěrů poskytnutých zemědělcům o 24 %. Na růstu se nejvíce podílí úvěry 
investičního charakteru (+35 %) a půjčky za účelem financování zemědělské techniky (+67 %).  

Hypoteční banka s expresním oceněním bytu 
Hypoteční banka přichází na český trh s unikátní službou – expresním oceněním 
bytu. Klient již nepotřebuje ocenění odhadce, hodnotu bytu banka zdarma vypo-
čítá během první návštěvy na základě několika údajů. Novinka tak ušetří žadate-
lům čas a peníze. Standardně totiž stojí odhad kolem 3000 Kč. Navíc, pokud má 
klient připraveny všechny ostatní dokumenty, lze návrh na uzavření smlouvy 
podat téměř okamžitě. Nová služba je zdarma připravena pro klienty, kteří si 

chtějí koupit dokončený byt a chtějí hypotéku do 5 mil. Kč a do 85 % hodnoty zastavované nemovitosti, 
lze ji využít při koupi bytu v ČR téměř ve všech městech nad 10 tisíc obyvatel (119 měst). Dále cenová 
mapa Hypoteční banky pokrývá všechny obce okresů Praha-východ, Praha-západ a Brno-venkov. 

Stavební spořitelny půjčily o pětinu více peněz  
Stavební spořitelny poskytly lidem na bydlení za osm měsíců letošního roku úvěry o celkovém 

objemu přes 34 mld. Kč, což je meziročně o pětinu více. Vyplývá to ze statistik stavebních spořitelen. 
Od ledna do srpna spořitelny uzavřely přes půl milionu nových smluv. Loni to bylo přibližně 460 000 
smluv. Ovšem čtyři ze šesti stavebních spořitelen zaznamenávají trvalý meziroční pokles přílivu nových 
klientů. V objemu úvěrů a jejich meziročním zvyšování si nejlépe vede Hypo stavební spořitelna, které 
objem meziročně stoupl téměř o 180 %. Daří se i ostatním spořitelnám, ty po celý rok zaznamenávají 
dvouciferné meziroční nárůsty objemu nových úvěrů. Za celý loňský rok poskytly spořitelny podle údajů 
Asociace českých stavebních spořitelen 160 000 nových úvěrů o celkovém objemu 43 mld. Kč. Zároveň 
uzavřely 792 000 nových smluv o stavebním spoření, včetně navýšení cílových částek. 

(Pokračování ze stránky 3) 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve 4. října na seminář: 
 

AKTUÁLNÍ PROBLÉMY PLATEBNÍHO STYKU  
lektor: JUDr. Ing. Otakar Schlossberger, finanční arbitr ČR 
Hovořit se bude o očekávaných změnách v platebním styku, o platebních instrumentech 
v tuzemském a mezinárodním platebním styku, o mezibankovním zúčtování systémy 
CERTIS, TARGET a dalšími, o jednotném evropském platebním prostoru SEPA i o mimo-
soudním řešení sporů v oblasti platebního styku.   

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz


peněžním ústavům. Kozlov si vytkl za cíl obno-
vit důvěru ruské veřejnosti v bankovní domy  
a nastavit tvrdá pravidla. Otazníky se vznášejí 
nad tím, kdo si Kozlovovu vraždu objednal. Za 
nejpravděpodobnější motivy jsou považovány 
Kozlovovy profesionální aktivity.  
Švýcarsko má bezplatný 
ekonomický deník  
Ve Švýcarsku začal vycházet první bezplatný 
deník zaměřený na finance a hospodářství. Jme-
nuje se CASHdaily, je v němčině a je proto dis-
tribuován převážně v německojazyčné části 
Švýcarska. List vydává tisková skupina Ringier.  
Merrill Lynch: Postoj k 
akciovým trhům je lepší  
Manažeři velkých investičních fondů počítají s 
růstem akciových trhů, ukázal pravidelný prů-
zkum americké investiční banky Merrill Lynch. 
Optimismu nahrává i nedávné rozhodnutí ame-
rické centrální banky (Fed) nechat základní úro-
ky v USA beze změn. Banka zjistila, že jen 3 % 
manažerů očekávají do roka vyšší jádrovou infla-
ci, než je teď. V srpnovém průzkumu vyšší infla-
ci očekávalo 24 % manažerů. Dobrou zprávou je 
ale pro manažery také pokles cen ropy, které se 
proti srpnu snížily asi o 20 %. Obavy ale přetrvá-
vají u vyhlídek na další růst podnikových zisků. 
Pokles zisků do roka očekává 54 % respondentů, 
což je nejhorší výsledek od začátku roku 2001.  
Zisk Goldman Sachs klesl  
Zisk třetí největší americké investiční banky 
Goldman Sachs Group ve třetím fiskálním čtvrt-
letí klesl o 1,9 % kvůli slabším příjmům z obcho-
dování a upisování cenných papírů. Čistý zisk za 
tři měsíce do 25. srpna klesl na 1,59 mld. USD  
z loňských srovnatelných 1,62 mld. USD.  
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Přestavbu kanceláří na hotel financuje leasing  
Leasingová a developerská společnost Immorent ČR dokončila v létě společně s firmou EuroA-

gentur Hotels&Travel přestavbu administrativního objektu v centru Prahy na čtyřhvězdičkový hotel. 
Nová budova Crystal Palace se stala součástí hotelové sítě EuroAgentur Hotels&Travel. S tou uzavřel 
Immorent leasingovou smlouvu na dobu 20 let. Celková hodnota obchodu dosahuje téměř 5 mil. EUR. 

Multiservis financoval nákupy za 6 mld. Kč 
Společnost GE Money Multiservis financovala za prvních osm měsíců roku 2006 nákupy v ČR 

za více než 6 mld. Kč, meziročně jde o nárůst téměř o 9 %. Počet transakcí byl 2 249 304 a meziročně 
narostl o více než 15 %. Na Slovensku přesáhla od ledna do srpna profinancovaná částka 882 mil. Kč, 
meziročně vzrostla téměř o 19 %. Počet nákupů se meziročně zvýšil o více než 17 % na téměř 451 916. 
V ČR využívali klienti především výběry hotovosti, na Slovensku si nejčastěji pořizovali televizory. 

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 

Zahájení obchodování s deriváty na pražské burze 
Burzovní komora stanovila termín zahájení obchodování s deriváty. Nový trh se investorům 

otevře od 5. října. Prvním produktem, který pražská burza nabídne bude futures na hlavní index PX. 
Více informací naleznete na: http://www.pse.cz/dokument.aspx?k=Futures-Obchody 

Fond Raiffeisen TopSelection 
Raiffeisenbank společně s Raiffeisen Capital Management připravila nabídku investice do Raiff-

eisen TopSelection garantovaného fondu. Kromě záruky návratnosti investovaných peněz klientům ban-
ka garantuje výplatu 80 % z nejvyšší dosažené hodnoty v průběhu celé doby investice. Nový Raiffeisen 
TopSelection garantovaný fond investuje do pěti podílových fondů současně. Jedná se zejména o výběr 
akciových fondů zaměřených na rychle se rozvíjející  trhy ve střední a východní Evropě, východní Asii a 
Pacifiku. Upisovací období je od 18. září do 2. listopadu, doporučená doba investice je 7 let. Minimální 
výše investice činí 1000 EUR. Do 9. října bude vstupní poplatek snížen o 25 %.   

Brokerjet ČS v pololetí vydělal 27 mil. Kč 
Internetový obchodník cenných papírů brokerjet České spořitelny v pololetí hospodařil s čistým 

ziskem 26,8 mil. Kč. Ve stejném období loni měl více než třímilionovou ztrátu. Objem obchodů do červ-
na brokerjet meziročně znásobil na 23,6 mld. Kč.  

Burza vyplatí na dividendách 121,2 mil. Kč  
Pražská burza vyplatí na dividendách 121,2 mil. Kč, nejvyšší částku v historii. Dividendu ve 

výši 455 Kč na akcii před zdaněním schválila valná hromada burzy v červnu. Největší díl připadne na 
obchodníka s cennými papíry Patria Finance (takřka na 30 mil. Kč), Česká spořitelna má nárok na 17,7 
mil. Kč, Komerční banka na 13,9 mil. Kč a členové skupiny PPF, Česká pojišťovna a PPF banka v souč-
tu na 14,6 mil. Kč. Burza nechtěla uvést, zda všechny dividendy již byly akcionářům převedeny.  

Majetek ve fondech AFAM ČR: 143,2 mld. Kč 
V srpnu vzrostl majetek v otevřených podílových fondech členů AFAM ČR ze 142,7 mld. Kč na 

143,2 mld. Kč. Investoři v srpnu nakoupili podílové listy za 2,7 mld. Kč a realizovali odkupy za 3 mld. 
Kč, celkové čisté prodeje všech podílových fondů členů Asociace byly tudíž záporné, ve výši –300 mil. 
Kč. Za nárůstem hodnoty majetku tak stojí zhodnocení fondů, nikoli příliv nových prostředků. .  

Bakala převedl OKD na nizozemskou firmu NWR  
Společnost RPG Industries, v níž kontroluje většinu akcií finančník Zdeněk Bakala společně s 

londýnským fondem Crossroads, převedla všechny akcie OKD na firmu NWR (New World Resources) 
se sídlem v Amsterodamu. Vlastníci OKD zůstali stejní, řekl Bakalův mluvčí Vladimír Bystrov. Převe-
dení akcií podle něj souvisí s plánovaným vstupem skupiny OKD na burzu. 

Nová emise strukturovaných vkladů EUROTOP 50 V 
Živnostenská banka nabízí od 11. září novou tranši strukturovaného vkladu EUROTOP 50 V, 

který kombinuje výhody termínovaného vkladu a zajištěných produktů vázaných na vývoj akciového 
indexu. Živnobanka garantuje vrácení celého vkladu plus základní výnos při splatnosti. V případě růstu 
akcií klient získává 100% podíl na průměrném zhodnocení „blue chips“ akciového indexu Dow Jones 
EUROSTOXX 50. Index je složen z akcií 50 největších společností eurozóny podle jejich tržní kapitali-
zace. Neplatí se vstupní poplatky ani poplatky za správu a investované peníze jsou ze zákona pojištěny. 
Minimální výše vkladu činí 10 000 Kč. Lze investovat do 19. října. Celková doba splatnosti vkladu je 5 
let, banka garantuje úrok 0,6 % při splatnosti, přičemž maximální výše výnosu není omezena.  

Sdružení organizátorů bankovních 
sportovních akcí (SOBSA) zve co nejsrdečněji 
všechny čtenáře BANKOVNICTVÍ i s rodinami 

na Českomoravskou vysočinu.  
V sobotu dne 28. října 2006 se uskuteční 

nejstarší tradiční sportovní akce  
českého peněžnictví  

 

Votická cesta s Raiffeisenbank  
– XXIV. ročník.  

 

Závod v orientačním běhu nebo chůzi je 
umístěn do nejbližšího okolí obce  
Zubří u Nového Města na Moravě.  

Uzávěrka přihlášek je v pátek 29. září 2006.  
 

Bližší podmínky a přihlášku najdete na 
internetové adrese http://www.volny.cz/sobsa, 

informace vám podá také tajemník akce  
Ing. Rudolf Vaigl, GSM 604 151 789  

(nebo e-mail: sobsa@volny.cz). 

POZVÁNKA 

KAPITÁLOVÝ TRH 
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